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§ 111 KFKS 2022-0001 

Anmälningar  

Beslut 
Anmälningarna noteras till protokollet.  

Handlingar i ärendet 

Anmälningar KSAU 2022-09-27 

 Ärende Åtgärd/ansvar 

A Skrivelser  
 

A.1 Regeringsbeslut: Uppdrag att vidta 
energibesparingsåtgärder inom den statliga förvaltningen 
KFKS 2022-777 

 

A.2 Informationsbrev från Region Stockholm: Inbjudan till 
dialog inför ny regional utvecklingsplan, information om 
tidplan för arbetet 
KFKS 2022-3 

 

B Inbjudningar 
 

B.1 Inbjudan från SKR: Besöksnäring på agendan - för sjunde 
året i rad, konferens den 30 november 2022 
KFKS 2022-3 

 

B.2 Inbjudan från SKR: tvåårigt nätverk för att utveckla 
medborgarbudget. Anmälan senast 25 oktober 2022.  
KFKS 2022-3 

 

B.3 Inbjudan från SKR: Seminarieserien Digital förvaltning 
KFKS 2022-03 

 

C Rapporter 
 

D Cirkulär, SKR 
 

E Övrigt 
 

E.1 Standard & Poor’s kreditbedömning 2022-08-22, både på 
engelska och på svenska 

Maria Andersson 

E.2 Södertörns brandförsvarsförbund: Kallelse och handlingar 
inför direktionsmöte 2022-09-16 
KFKS 2022-3 

 

E.3 Protokoll styrelsemöte CNAB nr 4 2022-09-14 Maria Andersson 
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E.4 Protokoll styrelsemöte Boo 1:207 AB nr 4 2022-09-14 Maria Andersson 
E.5 Minnesanteckningar från Brå 2022-09-07 inklusive bilagor  

 
- - - - - 
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§ 112  KFKS 2022-00441 

Tertialbokslut 2 2022 för kommunstyrelsen 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen noterar bokslutet för tertial 2 2022 i enlighet med bilagorna 1-6 till 
tjänsteskrivelsen daterad den 26 september 2022. 
 
Kommunstyrelsen uppdrar till stadsdirektören att ta fram en åtgärdsplan för att få 
ekonomin i balans. 

Ärende 
Kommunstyrelsen totalt visar för perioden januari - augusti 2022 ett utfall på netto -114,0 
miljoner kronor, vilket är 43,5 miljoner kronor bättre än budget. Flera delar av 
kommunstyrelsen har under denna period utfall som visar större överskott som inte 
kommer kvarstå under året, utan balanseras ut. Det är både periodisering av budget, ökade 
elpriser, stigande inflation och förskjutna kostnader som förklarar detta utfall. 
De delar av kommunstyrelsen som efter åtta månader redovisar i utfallet ett samlat 
underskott mot budget på totalt 7,6 miljoner kronor är: 

• kommunstyrelsen som egen nämnd (-4,3 miljoner kronor),  
• enheten för bygg och anläggning (-1,4 miljoner kronor), 
• myndighets- och huvudmannaenheterna (-0,8 miljoner kronor), 
• men även välfärd samhällsservice, brandförsvaret och kommunfullmäktige.  

De delar av kommunstyrelsen som redovisas ett samlat överskott mot budget med totalt 
53,5 miljoner kronor är: 

• välfärd skola (med 26,3 miljoner kronor, vilket beror främst på högre statliga bidrag 
än budgeterat och minskning av tillfällig inhyrd personal),  

• enheten för fastighetsförvaltning (med 14,5 miljoner kronor, beroende på en 
periodiseringseffekt och vakanser), 

• stöd och serviceenheten, exploateringsenheterna samt enheten bygg och anläggning 
• samt 11,5 miljoner kronor av budgeten för oförutsedda kostnader. 

Prognosen för helåret är -218,5 miljoner kronor, vilket är 14,6 miljoner kronor sämre än 
budget och 26,4 miljoner kronor sämre än T1 prognosen. Större delen av avvikelsen ligger 
hos enheten för fastighetsförvaltning, som hade ett prognostiserad översunderskott i T1 på 
4,7 miljoner kronor, men har nu fått justera prognosen till underskott på 11,0 miljoner 
kronor. Kommunstyrelsen som egen nämnd visar ett prognostiserat underskott på 5,2 
miljoner kronor och välfärd samhällsservice på 3,0 miljoner kronor. Även stöd och service 
(-1,0), bygg och anläggning (-1,0), stadsutveckling (-0,5) och brandförsvaret (-0,5) visar 
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prognostiserat underskott. Däremot finns positiva prognoser på kommunstyrelsen 
oförutsett (+7,6) samt hos stadsledningskontoret och stab (+0,5). 
 
Den totala sjukfrånvaron för kommunen för perioden januari-augusti 2022 uppgår till 6,7 
procent, vilket är 0,6 procentenheter högre jämfört med motsvarande period 2021. 
 
Mätningar av verksamheternas olika indikatorer sker till största del under årets sista tertial 
och redovisas senast i samband med nämndens årsbokslut. Arbetet med kommunstyrelsens 
särskilda uppdrag pågår och kommer till största del återrapporteras i samband med 
årsredovisningen. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och controllerenheten, daterad den 26 
september 2022 
Bilaga 1 Tertialrapport 2 kommunstyrelsen 
Bilaga 2  Tertialrapport 2 stadsutvecklingsområdet 
Bilaga 3  Tertialrapport 2 fastighetsenheten 
Bilaga 4  Tertialrapport 2 enheten för bygg och anläggning 
Bilaga 5  Tertialrapport 2 välfärd samhällsservice 
Bilaga 6  Tertialrapport 2 välfärd skola 
 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut, förslaget från 
stadsledningskontoret och controllerenheten, och fann att arbetsutskottet hade beslutat i 
enlighet med detta förslag. 
 
 
- - - - - 
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§ 113  KFKS 2022-00776 

Tertialbokslut 2 2022 för Nacka kommun 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att notera bokslutet för tertial 2 2022.  
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att fastställa justeringarna av projektbudget 
2022 till totalt 1016,3 miljoner kronor. 

Ärende 
Periodens utfall för kommunen som helhet är +533,2 miljoner kronor vilket är +168,2 
miljoner kronor bättre än budget. Periodens positiva avvikelse beror främst på försäljning 
av exploateringsmark inom övergripande verksamhet. Överskottet förstärks av ökade 
skatteintäkter och nämnder som sammantaget går bättre än budget. För helåret 2022 
prognostiseras ett samlat resultat på +457,5 miljoner kronor, vilket är -102,5 miljoner 
kronor lägre än årsbudgeten på +560,0 miljoner kronor. Det är försäljningsintäkter av 
exploateringsmark som delvis skjuts till 2023, dels covidbonusen som belastar året, dels på 
tunnelbanan som tyngs av inflation. Skatteintäkter och nämndernas resultat sammantaget 
beräknas bli högre än budgeterat. Nämnderna prognostiserar sammantaget ett överskott på 
+82,6 miljoner kronor för helåret. Kommunens prognos exklusive jämförelsestörande 
poster är +283,2 miljoner kronor. Det motsvarar 4,5 procent av skatteintäkter och 
statsbidrag. 
 
Netto har kommunen under den aktuella perioden gjort investeringar på 466,3 miljoner 
kronor. Låneskulden var vid utgången av augusti 1 350,0 miljoner kronor, vilket är 
oförändrat sedan årsskiftet. 
 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och controllerenheten, daterad den 26 
september 2022 
Bilaga 1 Månadsbokslut T2 2022 Nacka kommun 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut, förslaget från 
stadsledningskontoret och controllerenheten, och fann att arbetsutskottet hade beslutat i 
enlighet med detta förslag. 
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Protokollsanteckningar 
Anderas Andersson lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna:  
”Generellt sett är kommunens ekonomi fortsatt stark, och även detta tertialbokslut visar 
upp starka utfall och prognoser. Detta såväl i nämnderna som i skatteprognoser. Utfallet 
för T2 och prognoserna på helåret uppvisar negativa avvikelser gentemot budget, men är 
fortfarande bra utfall på över 4% av intäkterna. Några orosmoln finns dock som behöver 
hanteras. Det kanske allra tydligaste är välfärd samhällsservice, som fortsatt har svårt att nå 
det överskottsmål som alliansmajoriteten beslutat om. Det ackumulerade underskottet är 
nu mindre än det beslutade överskottsmålet, och detta bör rimligtvis kunna betalas tillbaka 
över flera års tid. Vi föreslog en sänkning så att mer medel kan användas till verksamheten 
och komma invånarna till del genom bättre välfärdstjänster. 
 
En annan risk är det stora beroende vårt resultat har kopplat till markförsäljningsintäkter. 
Vi anser att kommunen bör äga mark där det finns strategiskt intresse, just för att behålla 
rådigheten kring den framtida utvecklingen av vår kommun. Att dessa intäkter nu 
prognostiseras skjutas på framtiden får stor påverkan på det ekonomiska utfallet. Om vi i 
stället äger marken kan den arrenderas ut till en kontinuerlig intäkt över tid. 
 
Slutligen noterar vi att covidbonusen bidrar negativt till resultatet. Vi ansåg att kommunen 
enbart borde ha gett denna bonus till våra egna medarbetare, och inte till anställda hos 
privata företag. Vårt förslag hade inneburit en lägre kostnad för kommunen, och därmed 
bättre ekonomiska möjligheter att utveckla våra välfärdsverksamheter framöver. Flera 
verksamheter i kommunen rapporterar nu svårigheter att hitta rätt kompetens vid 
rekrytering. Om de medel som nu skänkts bort till fristående verksamheter istället använts 
till att stärka Nacka kommuns arbetsmiljö och arbetsvillkor hade detta problem minskats, 
med stabilare välfärdsverksamheter som följd. Att ha dessa resurser kvar hade varit av 
särskilt stor vikt nu med en orolig omvärldssituation som kommer påverka ekonomin 
mycket framöver.” 
- - - - - 
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§ 114 KFKS 2022-00072 

Kommunstyrelsens mål och budget 2023-2025 
Muntlig redovisning 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott noterar informationen till protokollet.  

Ärende 
Ekonomi- och finansdirektör Jörn Karlsson håller en muntlig presentation avseende 
kommunstyrelsens mål och budget år 2022-2025. Ärendet i sin helhet behandlas vid 
kommunstyrelsens sammanträde den 3 oktober 2022. 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens arbetsutskott noterade informationen till protokollet. 
 
  
 
- - - - - 
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§ 115  KFKS 2022-00174 

Ekonomisk långtidsprognos 2023 – 2040 
Informationsärende 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår att kommunstyrelsen beslutar följande.  
 
Kommunstyrelsen noterar informationen till protokollet. 

Ärende 
Sedan år 2015 finns en modell i kommunen för att generera långsiktiga beräkningar av 
Nacka kommuns ekonomi framåt i tiden, med syfte att skapa underlag för långsiktiga 
ekonomiska och finansiella beslut. Modellen uppdateras årligen (med undantag för 2020) 
med ny information och aktuella uppgifter för att få ett uppdaterat utgångsläge som 
presenteras i den ekonomiska långtidsprognosen. Syftet med långtidsmodellen är inte att 
finna en exakthet utan fånga upp de stora effekterna vid olika alternativa scenarier för att 
utifrån dessa möjliggöra en styrning i den riktning som önskas.  

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och ekonomi- och finansstaben, daterad den 8 
september 2022 
Bilaga 1 Ekonomisk långtidsprognos 2023-2040 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut, förslaget från 
stadsledningskontoret och ekonomi- och finansstaben, och fann att arbetsutskottet hade 
beslutat i enlighet med detta förslag. 

Protokollsanteckningar 
Anderas Andersson lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna: 
”Den ekonomiska långtidsprognosen ger en övergripande bild kring hur kommunens 
finanser ser ut bortanför de kommande budgeteringsperioderna och kan därför vara 
intressant för hur den långsiktiga ekonomiska planeringen ser ut och vilka risker som finns. 
Självklart ska de exakta utfallen i detta ärende tolkas med extrem försiktighet eftersom det 
är långa tidsspann och många osäkra faktorer som ska tas hänsyn till, en liten förändring 
som dras ut över flera decennier riskerar att få väldigt stor påverkan i framtiden. Men det 
ger en fingervisning om vart vi är på väg.  
 
Det finns tyvärr en stark diskrepans mellan ord och handling kopplat till prognosen. Det 
framförs bland annat att det inte är långsiktigt hållbart att avstå från pris- och 
lönekompensera över tid, samtidigt som Nackas moderatledda styre inte har inkluderat 
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någon generell pris- och lönekompensation i budgeten på nästan ett decennium. Det 
påpekas också att kommunens ekonomi inte skulle tillåta full kompensation heller. Det är 
självklart bra att skattebetalarnas pengar värnas genom att kommunens verksamheter är 
effektiva och kräver så lite resurser som möjligt, men det får heller inte bli så nitiskt att det 
går ut över verksamheternas kvalité. 

Den Socialdemokratiskt ledda regeringen räddade under 2020 och 2021 upp Nacka 
Kommuns bokslut genom stora tillskott till kommunsektorn. I flera ärenden under året har 
vi sett hur kommunen behöver statliga tillskott även i framtiden för att kommunens 
ekonomi ska gå ihop med gällande skattesats. Trots det valde man inför 2022 att sänka 
skatten med ytterligare 25 öre, finansierat just genom dessa statsbidrag. Även 2017, 2018 
och 2021 använde man de “kommunmiljarder” som den Socialdemokratiskt ledda 
regeringen tillsköt för att sänka kommunens skattesats. Om denna oansvariga trend 
fortsätter så riskerar Nacka att bli bidragsberoende av staten eller inte klara av sina 
åtaganden utan stora skattehöjningar, vilket bör försöka undvikas. Nacka måste istället 
prioritera bland sina utgifter för att öka invånarnas tillgång till välfärd, att prioritera dyra 
kundvalssystem, såsom jobbcoacher, över att kompensera för pris-, löne- och 
volymökningar samtidigt som flera verksamheter redan går på knäna är en oansvarig 
hantering av kommunens ekonomi. 

Något som lyfts upp på flera ställen i ärendet är att stora investeringskostnader ska skjutas 
på framtiden för att minimera kommunens låneskuld och räntekostnader genom att låta 
andra aktörer ta investeringskostnaden. Om Nackas moderatledda styre väljer att fortsätta 
på den vägen innebär det en stor framtida risk för ökade kostnader och sämre tillgång till 
välfärd för Nackas invånare. Det finns inga gratisluncher, utan det kommunen sparar på 
minskade räntekostnader (och mer därtill) kommer man istället förlora i högre hyres- och 
driftskostnader när andra aktörer får lägga sina räntekostnader på hyran. Detta är en 
oansvarig lösning där många paralleller går att dra till Nya Karolinska (NKS), där denna typ 
av outsourcing till privata aktörer drivit upp kostnaderna ordentligt. Det finns inga privata 
aktörer som kommer kunna få mer förmånliga lånevillkor än kommunen, därför är det mer 
ekonomiskt fördelaktigt att det är just kommunen som tar dessa initiala 
investeringskostnader – och får lägre driftskostnader på köpet.  

Till detta kan läggas att man på kort sikt vill maximera markförsäljningsintäkter för att 
minimera kommunens låneskuld ytterligare. Att dumpa ut stora mängder mark på 
marknaden skulle dock kunna innebära ännu högre låneskuld längre fram. En skenande 
låneskuld måste såklart undvikas, men markförsäljning bör ske mer strategiskt över tid för 
att maximera såväl kommunens ekonomiska utfall som invånarnas livskvalité.” 

Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan: 
”Nackalistan tycker att det är positivt att en sådan här ekonomisk långtidsprognos görs, 
däremot hade vi gärna sett att man använt fler variabler för att ta fram olika scenarion. Vi 
tycker också att det är viktigt att belysa vilka negativa konsekvenser det kan ha att under 
lång tid inte kompensera verksamheterna för pris- och löneökningar. Det innebär att redan 
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hårt ansträngda verksamheter som skolor, förskolor och äldreboenden kommer att tvingas 
skära ner ytterligare 20-25% de närmast. 20 åren.” 
 
- - - - - 
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§ 116 KFKS 2022-00755 

Begäran från Nacka Energi AB om utökad låneram med 
20 miljoner kronor 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut.  
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att besluta om att revidera Nacka Energi 
AB:s lånetak för 2022 från 40 miljoner kronor till 60 miljoner kronor. 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige omedelbar justering. 

Ärende 
Nacka Energi AB har idag ett lånetak på 40 miljoner kronor, vilket beslutades av 
kommunfullmäktige i samband med Mål och budget 2022-2024. Med anledning av att 
kunddrivna investeringar, främst kopplat till kommunens exploatering och till 
nyanslutningar, ökar snabbare än vad som beräknades inför budget 2022, så behöver 
bolaget utöka sitt lånetak med ytterligare 20 miljoner kronor för att likvidmässigt klara 
dessa investeringar.  
 
Den föreslagna utökningen av lånetaket till Nacka Energi AB ryms inom det av 
kommunfullmäktige fastställda lånetaket, 2,1 miljarder kronor, för koncernbanken i sin 
helhet, då kommunen har ett lägre upplåningsbehov. Kommunen debiterar bolaget ränta 
för den del av lånetaket som utnyttjas.  

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och ekonomi- och finansstaben daterad den 29 
augusti 2022 
Bilaga 1 Beslut om begäran om kompletterande låneramsutrymme år 2022, Nacka 

Energi AB 2022-08-24 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut, förslaget från 
stadsledningskontoret och ekonomi- och finansstaben, och fann att arbetsutskottet hade 
beslutat i enlighet med detta förslag. 
 
 
- - - - - 
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§ 117 KFKS 2022-00764 

Stiftelser förvaltade av Nacka kommun - firmatecknare 
och huvudansvarig revisor 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår att kommunstyrelsen beslutar följande.  

1. Kommunstyrelsen beslutar om att utse Mats Gerdau (kommunstyrelsens 
ordförande), Victor Kilén (stadsdirektör) samt Jörn Karlsson (ekonomi-och 
finansdirektör) som firmatecknare för Stiftelsen Sociala Samfonden. Två av dessa 
tecknar stiftelsen i förening.  

2. Kommunstyrelsen beslutar om att utse Mats Gerdau (kommunstyrelsens 
ordförande), Victor Kilén (stadsdirektör) samt Jörn Karlsson (ekonomi-och 
finansdirektör) som firmatecknare för Stiftelsen Kapten K Möllers Skolfond. Två 
av dessa tecknar stiftelsen i förening.  

3. Kommunstyrelsen beslutar att utse Jenny Göthberg, Ernst & Young AB, till 
huvudansvarig revisor för Stiftelsen Kapten K Möllers Skolfond.  

4. Kommunstyrelsen beslutar om att utse Mats Gerdau (kommunstyrelsens 
ordförande), Victor Kilén (stadsdirektör) samt Jörn Karlsson (ekonomi-och 
finansdirektör) som firmatecknare för Stiftelsen Skolsamfonden. Två av dessa 
tecknar stiftelsen i förening. 

5. Kommunstyrelsen beslutar att utse Jenny Göthberg, Ernst & Young AB, till 
huvudansvarig revisor för Stiftelsen Skolsamfonden.  

6. Kommunstyrelsen beslutar om att utse Mats Gerdau (kommunstyrelsens 
ordförande), Victor Kilén (Stadsdirektör) samt Jörn Karlsson (ekonomi-och 
finansdirektör) som firmatecknare för Stiftelsen Lindbergsfond. Två av dessa 
tecknar stiftelsen i förening. 

7. Kommunstyrelsen beslutar att utse Jenny Göthberg, Ernst & Young AB, till 
huvudansvarig revisor för Stiftelsen Lindbergsfond.  

Ärende 
Kommunen har fyra aktuella stiftelser: Stiftelsen Sociala Samfonden, Stiftelsen 
Skolsamfonden, Stiftelsen Lindbergs Fond och Kapten P Möllers Skolfond där 
kommunstyrelsen är förvaltare. För respektive stiftelse ska förvaltaren utse firmatecknare 
som har rätt att underteckna handlingar för stiftelsen. Stadsledningskontoret föreslår Mats 
Gerdau (kommunstyrelsens ordförande), Victor Kilén (Stadsdirektör) samt Jörn Karlsson 
(ekonomi-och finansdirektör som firmatecknare. I ärendet föreslås firmatecknare två i 
förening för respektive stiftelse.  
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Stiftelsen Skolsamfonden, Stiftelsen Lindbergsfond och Stiftelsen Kapten P har sedan 
tidigare revisor Ernst &Young AB (byråval), men ska nu ändra huvudansvarig revisor på 
Ernst & Young AB för revisonen. Här föreslås Jenny Göthberg Ernst & Young AB. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret m.fl., daterad den 5 augusti 2022 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut, förslaget från 
stadsledningskontoret m.fl., och fann att arbetsutskottet hade beslutat i enlighet med detta 
förslag. 
 
 
 
 
 
- - - - - 
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§ 118 KFKS 2022-00738 

Upphävande av internationell policy  

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår att kommunstyrelsen beslutar följande. 
 
Kommunstyrelsen upphäver den internationella policyn. Kommunstyrelsen noterar att 
kommunstyrelsens reglemente redan anger ansvaret vad gäller omvärldsbevakning och 
internationellt samarbete och av denna anledning finns inget behov av ett särskilt 
policydokument. 

Ärende 
Nacka kommun har en internationell policy från 2013 som ska ge nämnder och enheter 
vägledning kring kommunens förhållningssätt gällande internationellt arbete. I korthet 
pekar den internationella policyn på att det internationella arbetet ska harmonisera med 
kommunens ordinarie målarbete och ses som ett verktyg för alla verksamheter för att 
utveckla bättre medborgarservice. I samband med den översyn av kommunens 
styrdokument som genomfördes våren 2021 framkommer att den internationella policyn är 
ett av de styrdokument som ska ses över.  
 
Syftet med det internationella arbetet i Nacka kommun har varit, och är, att det ska vara 
decentraliserat och integrerat med kommunens övriga utvecklingsarbete, där varje 
verksamhet ansvarar för att det internationella perspektivet fångas där det är lämpligt. 
Internationellt arbete och omvärldsbevakning ingår därför redan som en naturlig del i 
nämndernas och enheternas ordinarie arbete. Vad gäller det internationella perspektivet kan 
även konstateras att kommunfullmäktige, i kommunstyrelsens reglemente, angett att 
kommunstyrelsen har ett tydligt ansvar för just omvärldsorientering och internationellt 
arbete. Det bedöms därför inte finnas något behov av ett särskilt policydokument inom 
området och den internationella policyn föreslås därför upphävas. 
 
Våren 2022 behandlades ett politikerinitiativ från Liberalerna om att etablera vänortsavtal 
med stad i Ukraina. Kommunstyrelsen beslutade då att notera att möjligheten att ingå 
vänortsavtal i Ukraina skulle ingå i stadsledningskontoret översyn av kommunens 
internationella policy. Ett upphävande av den internationella policyn påverkar i sig inte 
möjligheterna vad gäller vänortssamarbeten. Bedömningen är dock att nyttan för 
Nackaborna fortfarande är större om kommunen deltar i konkreta samarbeten snarare än 
traditionellt vänortsutbyte. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från ledningsstaben daterad den 1 september 2022 
Bilaga 1 Internationell Policy 
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Yrkanden 
Mikael Carlsson (NL) yrkade avslag på det utsända förslaget. 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det fanns två förslag till beslut, förslaget från ledningsstaben 
och förslaget från Mikael Carlsson. Ordföranden ställde förslagen mot varandra och fann 
att arbetsutskottet hade beslutat i enlighet med ledningsstabens förslag. 

Protokollsanteckningar 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
”Nackalistan motsätter sig att kommunen tar bort den internationella policy som funnits. 
Utan vi vill i stället se att man arbetar vidare på och utvecklar den. Vi tycker att fördelen 
med en policy är att den gäller all kommunal verksamhet medan en skrivelse i 
kommunstyrelsens reglemente enbart gäller kommunstyrelsens ansvarsområden. Att en 
policy finns för all verksamhet att ingen kommunal verksamhet ska inleda eller ha några 
internationella utbyten med länder som inte är demokratiska, t.ex. Ryssland, Belarus eller 
Iran tycker vi ger en tydlighet. Samtidigt som vi verkligen tycker det är viktigt att 
verksamheter och kommunen har gott om internationella kontakter så tycker vi att det är 
olyckligt om det inte finns en tydlig policy som ska följas.” 
 
- - - - - 
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§ 119 KFKS 2019-01119 

Slutrapport Swedish Edtest 
Informationsärende 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår att kommunstyrelsen beslutar följande. 
 
Kommunstyrelsen noterar informationen om Swedish Edtest slutrapport och uppnådda 
resultat inom projektet.  

Ärende 
Nacka kommun har varit koordinator och initiativtagare för Swedish Edtest, Sveriges första 
nationella testbädd för edtech (utbildningsteknologi). Swedish Edtest faciliterar tester av 
digitala lärresurser direkt i undervisningen. Testdeltagare är lärare, elever och edtechbolag 
(utbildningsteknologibolag).  
 
Swedish Edtest har finansierats av Vinnova samt deltagande partners från november 2019 
till och med maj 2022. Nacka kommun har varit koordinator för utvecklingen som skett i 
samarbete med NetPort Science Park, Academedia, ABB gymnasiet i Västerås, Lidingö 
stad, Uppsala kommun, Region Halland, Falkenbergs kommun, Halmstad kommun, 
Högskolan i Halmstad, Lilla Nacka skola och förskola, Nackademin, Företagsekonomiska 
Institutet och Swedish Edtech Industry.  
 
Projektet avslutades den 12 maj 2022 och en slutrapport har skickats in och godkänts av 
Vinnova. Projektledare har varit Hanna Elving, vid Stadsledningskontorets stab.  
Deltagande huvudmän i Nacka har varit Välfärd Skola och Lilla Nacka förskola och skola.  

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret, daterad den 20 juni 2022 
Bilaga 1 Slutrapport Swedish Edtest 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut, förslaget från 
stadsledningskontoret, och fann att arbetsutskottet hade beslutat i enlighet med detta 
förslag. 
 
 
- - - - - 
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§ 120 KFKS 2022-00557 

Revisionsskrivelse A 2022-06-08 och revisionsrapport 
4/2022 – Granskning av ”Fler jobb och snabb etablering” 
Yttrande till kommunfullmäktiges revisorer 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

Kommunstyrelsen antar föreslaget yttrande över revisionsskrivelse A 2022-06-08 enligt 
bilaga 3 till tjänsteskrivelse daterad 9 september 2022.  
 
Ärende 
De förtroendevalda revisorerna har under våren 2022 låtit EY genomföra en granskning på 
temat ”Fler jobb och snabb etablering” i alliansens politiska inriktning 2019 - 2022, bilaga 7 
till Mål och budget 2022. 

Syftet med granskningen är att bedöma om kommunstyrelsen och arbets- och 
företagsnämnden inom respektive ansvarsområde säkerställt ändamålsenliga processer för 
att nå målet att få fler i jobb och en snabbare etablering. Syftet med granskningen är även 
att beskriva hur kommunstyrelsen samordnar arbetet och har uppsikt över aktiviteter och 
effekter samt bedöma om arbetet bedrivs ändamålsenligt. 

Revisionsrapporten utgår ifrån att kommunfullmäktige har beslutat att bilaga 7, Alliansens 
politiska inriktning 2019 – 2022, ingår i kommunfullmäktiges beslut om Mål och budget 
och bör därför följas upp.  

Yttrandeförslaget redogör för att stadsledningskontorets bedömning är att bilaga 7 i 
kommunens Mål och budget 2022 - 2024, Alliansens politiska inriktning 2019 – 2022, inte 
är beslutat av kommunfullmäktige. Kommunfullmäktige beslutade att notera 
Majoritetsprogrammet för 2019 – 2022, bilaga 7. Då bedömningen är att bilagan inte ingår i 
beslutet så finns det ingen anledning till att kommunfullmäktige ska följa upp vad alliansen 
genomfört av som politiska inriktning som de var överens om vid starten av 
mandatperioden. Det betraktas som en överenskommelse mellan allianspartierna och 
eventuell uppföljning görs av partierna. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret, daterad den 19 september 2022 
Bilaga 1 Revisionsskrivelse A 2022-06-08 Granskning av ”Fler jobb och snabb 

etablering”  
Bilaga 2 Revisionsrapport juni 2022 Granskning av ”Fler jobb och snabb etablering” 
Bilaga 3  Förslag till yttrande 
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Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut, förslaget från 
stadsledningskontoret, och fann att arbetsutskottet hade beslutat i enlighet med detta 
förslag. 

Protokollsanteckningar 
Andreas Andersson lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna:  
”Det är bra att detta reds ut ordentligt och vi välkomnar allianspartiernas bild att deras 
politiska inriktning inte är ett beslut som fattas av fullmäktige. Detta innebär emellertid att 
detta inte heller ska tas hänsyn till i de förslag och beslut som hanteras av kommunen utan 
varje förslag ska hanteras i gängse demokratisk ordning på ett transparent vis. Om så inte 
hade varit fallet hade den inriktningen kunnat leda till handlingar som är svåröverblickbara 
för medborgarna.” 
 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
”Nackalistan tycker det är olyckligt att man blandar samman majoritetsprogrammet och 
mål och budget. Att kommunfullmäktige ska besluta om saker som sedan inte. Ska anses 
vara mål eller som inte ska följas upp skapar en otydlighet. Vi tycker det är viktigt att 
kommunen tar till sig av denna kritik och ser över att arbeta bort otydligheten genom att 
inte lägga samman majoritetsprogrammet med mål och budget.” 
 
- - - - - 
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§ 121 KFKS 2022-00693 

Revisionsskrivelse B 5/2022 och revisionsrapport – 
Granskning av kommunstyrelsens uppsiktsplikt 
Yttrande till kommunfullmäktiges revisorer 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår att kommunstyrelsen beslutar följande.  
 
Kommunstyrelsen antar förslag yttrande över revisionsskrivelse B 5/2022 – Granskning av 
kommunstyrelsens uppsiktplikt enligt bilaga 3 till tjänsteskrivelse daterad den 9 september 
2022.  

Ärende 
Kommunens förtroendevalda revisorer har låtit EY genomföra en granskning med syftet 
att bedöma om kommunstyrelsen utövar sin uppsiktsplikt över den kommunala 
verksamheten på ett ändamålsenligt sätt. Revisorernas sammanfattande bedömning är att 
uppsikten över nämnder och bolag delvis utövas på ett ändamålsenligt sätt. Samtidigt finns 
det ett antal förbättringsområden som bör övervägas för att kunna utforma en mer 
proaktiv och effektivare uppsikt. Framför allt kan uppsikten bedrivas på ett mer medvetet, 
förebyggande och effektivt sätt. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret m.fl., daterad den 9 sep 2022 
Bilaga 1 Revisionsskrivelse B 5/2022 – Granskning av kommunstyrelsens uppsiktplikt  
Bilaga 2 Revisionsrapport B 5/2022 – Granskning av kommunstyrelsens uppsiktplikt  
Bilaga 3 Förslag på yttrande 
 
Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut, förslaget från 
stadsledningskontoret m.fl. och fann att arbetsutskottet hade beslutat i enlighet med detta 
förslag. 

Protokollsanteckningar 
Johanna Kvist lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna:  
”I förslaget på yttrande över revisionsskrivelse B 5/2022 – Granskning av 
kommunstyrelsens uppsiktplikt, tas det upp att det inte finns något krav utifrån 
kommunallagen eller annan lagstiftning om att uppsiktsplikten ska definieras särskilt. Men 
bara för att det inte är reglerat i lagstiftning betyder det inte att det inte finns behov av det. 
Socialdemokraterna vill poängtera vikten av att uppsiktsplikten definieras så att det blir 
tydligt vad det faktiskt innebär och hur uppsikten ska genomföras. Andra kommuner har 
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på ett bra sätt lyckats definiera och tydliggöra vad uppsiktsplikten innebär och kan de borde 
helt enkelt Nacka också kunna göra det.” 
 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
”Nackalistan kommer att återkomma med ett eget förslag till yttrande i kommunstyrelsen.” 
- - - - - 
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§ 122 KFKS 2022-00647 

Remiss gällande vägledning om förlängd tidsfrist och 
mindre stränga kvalitetskrav i vattenförekomster 
Informationsärende 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott noterar information om remissen och beredningen av 
denna som anges i tjänsteskrivelsen daterad den 8 september 2022. 

Ärende 
Nacka kommun har fått vägledning om förlängd tidsfrist och mindre stränga kvalitetskrav 
på remiss från Havs- och vattenmyndigheten. Kvalitetskrav i vattenförekomster ska 
fastställas så att tillståndet inte försämras och så att alla vattenförekomster uppnår god 
status eller potential såvida det inte finns förutsättningar för undantag. Vägledningen 
hanterar undantag i form av förlängd tidsfrist och mindre stränga kvalitetskrav. Förlängd 
tidsfrist innebär att god status eller potential ska uppnås 2027 eller så snart som de naturliga 
förhållandena tillåter efter 2027. Mindre stränga kvalitetskrav innebär att en sämre status 
eller potential än god accepteras som den nivå som ska uppnås. 

Remissen bereds av miljö- och stadsbyggnadsnämnden som lämnar synpunkter över 
remissen i egenskap av tillsynsmyndighet. Därefter avses ett samlat ärende med förslag till 
yttrande över remissen att behandlas på kommunstyrelsens sammanträde den 3 oktober 
2022. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från juridik- och kanslistaben, daterad den 8 september 2022 
Bilaga 1 Remiss – Vägledning om förlängd tidsfrist och mindre stränga kvalitetskrav 
Bilaga 2 Bilaga 1 till remiss – Orimliga kostnader 
Bilaga 3 Bilaga 2 till remiss – Förlängd tidsfrist med skälet naturliga förhållanden 
Bilaga 4 Bilaga 3 till remiss – Kriterier för bedömning av kulturmiljö 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut, förslaget från juridik- 
och kanslistaben och fann att arbetsutskottet hade beslutat i enlighet med detta förslag. 
 
 
 
- - - - - 
  



 
26 (33) 

 27 september 2022 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 

§ 123 KFKS 2022-00579 

Remiss – IVO:s redovisning av Uppdrag att 
tillgängliggöra och upprätta ett nationellt register över 
HVB och stödboende för unga m.m 
Yttrande till Socialdepartementet 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen besluta följande. 
 
Kommunstyrelsen antar yttrandet enligt bilaga 1 till tjänsteskrivelse daterad 2 september 
2022. 

Ärende  
Nacka kommun har beretts möjlighet att lämna synpunkter på två författningsförslag i 
Inspektionen för vård och omsorgs (IVO) slutredovisning av Uppdrag att tillgängliggöra 
och upprätta ett nationellt register över HVB och stödboende för barn och unga samt 
särskilda ungdomshem (S2021/02373). Författningsförslagen gäller 
socialtjänstförordningen och rör en sekretessbrytande bestämmelse samt en bestämmelse 
med syfte att möjliggöra personuppgiftsbehandling. Förslagen syftar till att öka IVO:s 
möjlighet till informationsspridning till kommuner genom ett automatiserat nationellt 
HVB-register. 
 
Kommunens yttrande ska inlämnas senast den 24 oktober 2022. Socialnämnden lämnade 
synpunkter på remissen vid sitt sammanträde den 30 augusti. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från juridik- och kanslistaben, daterad den 2 september 2022 
Bilaga 1 Förslag på yttrande 
Bilaga 2 Delredovisning av regeringsuppdrag att tillgängliggöra och upprätta ett 

nationellt register över HVB och stödboende för barn och unga samt 
särskilda ungdomshem 

Bilaga 3 Juridiska förutsättningar för tillgängliggörande 
Bilaga 4 Beskrivning av tekniska förutsättningar  
Bilaga 5 Protokollsutdrag från socialnämnden den 30 augusti 2022 med bilagor 
Bilaga 6 Slutrapport av regeringsuppdrag Nationellt register över HVB och 

stödboende för barn och unga samt särskilda ungdomshem 
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Yrkanden 
Mikael Carlsson (NL) yrkade bifall till det utsända förslaget. 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut, förslaget från juridik- 
och kanslistaben, och fann att arbetsutskottet hade beslutat i enlighet med detta förslag. 
 
 
 
 
- - - - - 
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§ 124 KFKS 2022-00632  

 

Remiss - Uppgiftsskyldighet för utförare inom 
socialtjänsten (S2022/02856) 
Yttrande till Socialdepartementet  

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår att kommunstyrelsen beslutar enligt följande.  

Kommunstyrelsen antar förslag på yttrande över remissen Uppgiftsskyldighet för utförare 
inom socialtjänsten enligt bilaga 3 till tjänsteskrivelse daterad den 9 september 2022.  

Ärende 
I promemorian lämnas förslag om att införa en sekretess- och tystnadspliktsbrytande 
uppgiftsskyldighet för utförare i verksamhet enligt socialtjänstlagen. Uppgifter som ska 
lämnas ut är sådana som socialnämnden behöver för kvalitetssäkring, administration, 
uppföljning eller utvärdering samt sådana uppgifter som nämnden behöver för att erbjuda 
en fast omsorgskontakt inom hemtjänsten enligt den nya lagen 4 kap. 2 b § SoL) som 
började gälla 1 juli 2022. Den föreslagna bestämmelsen föreslås träda i kraft samtidigt som 
eventuella andra ändringar av socialtjänstlagen. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från juridik- och kanslistaben, daterad den 23 september 2022 
Bilaga 1 PM Uppgiftsskyldighet för utförare inom socialtjänsten (S2022/02856) 
Bilaga 2 Protokollsutdrag från socialnämnden den 30 augusti 2022, § 88 
Bilaga 3 Förslag på yttrande 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut, förslaget från juridik- 
och kanslistaben, och fann att arbetsutskottet hade beslutat i enlighet med detta förslag. 
 
 
----------  
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§ 125 KFKS 2022-00144  

 

Medborgarförslag – Gör Ryssbergen och Trolldalen till 
ett sammanhängande naturreservat 
Inkom den 15 februari 2022 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att fatta följande beslut.  

Kommunstyrelsen avslår förslaget bilda ett gemensamt naturreservat av Ryssbergen och 
Trolldalen, eftersom de två områdena ligger för långt ifrån varandra och saknar ett naturligt 
samband. Medborgarförslaget är därmed färdigbehandlat. 

Ärende 
I medborgarförslaget förslås att Nacka Kommun gör områdena Ryssbergen och Trolldalen 
till ett sammanhängande naturreservat så att de skyddas från exploatering och bebyggelse. 
Förslaget motiveras bland annat för att områdena har höga naturvärden och är viktiga för 
rekreation. 
 
Stadsledningskontoret menar att i både beslutet om Ryssbergen och i arbetet med 
detaljplanen för Henriksdalbacken tas hänsyn till att bevara så mycket natur som möjligt. 
Att bilda ett gemensamt naturreservat av de två områdena är inte möjligt, eftersom 
områdena ligger för långt ifrån varandra för att det ska finnas ett naturligt samband. 
Förslaget är att medborgarförslaget avslås. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och juridik- och kanslistaben, daterad den 27 
juni 2022 
Bilaga 1 Medborgarförslaget 

Yrkanden 
Mikael Carlsson (NL) yrkade på bifall till medborgarförslaget. 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det fanns två förslag till beslut, förslaget från juridik- och 
kanslistaben och förslaget från Mikael Carlsson. Ordföranden ställde förslagen mot 
varandra och fann att arbetsutskottet hade beslutat i enlighet med juridik- och kanslistabens 
förslag. 

Protokollsanteckningar 
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Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan: 
”Nackalistan yrkar på bifall till medborgarförslaget. Vi tycker att flera saker i 
tjänsteskrivelsen är felaktiga, först så står det att områdets yta är för liten för att utgöra ett 
naturreservat. Naturområdet som boende kallar för Trolldalen är ungefär 8-9 ha stort men 
det ingår i ett naturområde på 19 ha runt Henriksdalsringen. Det skulle alltså finnas 
möjlighet att utöka Trolldalen med några ha för att bli lika stort som Ryssbergens 
naturreservat som också är bara 13,6 ha stort. 

Det är inte heller så ovanligt med mindre naturreservat. Några exempel är: 

• Djurgårds naturreservat i Ekerö kommun (7 ha) 
• Skansholmen i samma kommun (2 ha) 
• Gömsta ängs naturreservat i Huddinge kommun (5 ha) 

En annan sak som sägs är att områdena ligger för långt ifrån varandra för att det ska finnas 
ett naturligt samband. Från yttersta punkten av Trolldalen till yttersta punkten av 
Ryssbergen är det vattenvägen inte ens 400 m. Dessutom är Svindersviken med sitt vatten, 
luftrum och markvegetation ett naturligt samband som idag används av fåglar, fladdermöss, 
insekter, växter, svampar, mossor och lav. Många fladdermusarter har exempelvis 
jaktmarker på 50 kvadratkilometer - det är alltså med stor sannolikhet samma fladdermöss 
som har konstaterats i Ryssbergen, Svindersviken, Trolldalen och Svindersberg. Boende 
berättar också om de olika familjekonstellationerna av rådjur som rör sig mellan 
Ryssbergen, Svindersberg och Trolldalen via Svindersviken. 

Nacka kommun skulle också kunna förstärka de naturliga sambanden t.ex. genom 
planteringar i innersta delen av Svindersviken (s.k. Dockan) som nu nyttjas som 
lagringsplats av Henriksdals reningsverk eller genom att skapa ekodukter ovanför Nacka 
båtklubb och Marinstaden. En liknande lösning används idag inom Nackareservatet där 3-4 
ha av reservatet finns i Hammarby sjöstad (s.k. ekbacken) med Hammarby fabriksväg / 
infarten till Södra länken mellan. En ekodukt har skapats här för att garantera sambanden. 

Påståendet att merparten av Trolldalen fortsätter vara naturmark stämmer inte helt. I 
detaljplanen för Henriksdalsbacken kommer c:a 1 ha av naturmarken i Trolldalen att 
exploateras inom kvarter 1, 2 och 3. Här har man inte räknat in planerna på att utanför 
detaljplanen anlägga en hundrastgård i Trolldalen samt använda en del av skogen som 
förskolegård. Anlagda stigar och kulvertar för dagvatten medför ytterligare exploatering. I 
planprogrammet för Henriksdal planeras också en exploatering av norra delen av 
Trolldalen på kanske ytterligare 1-2 ha. 

Den delen av Trolldalen som är kvar utgörs till stora dela av klippor (lila på kartan 
nedanför) och branter (orange på kartan nedanför) som varken har höga natur- eller 
rekreationsvärden.” 

--------- 
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§ 126 KFKS 2022-00337  

 

Politikerinitiativ – Akutsjukhus i Nacka 
Inkom den 4 april 2022 av Mikael Carlsson (NL) 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår att kommunstyrelsen beslutar följande.  

Kommunstyrelsen noterar att det är Region Stockholms ansvar att säkerställa att 
Nackaborna får en god tillgång till hälso- och sjukvård, däribland akutsjukvård. 
Kommunstyrelsen noterar vidare att kommunen redan för en löpande dialog med Region 
Stockholm för att säkerställa att Nackabornas behov av akutsjukvård på bästa sätt 
säkerställs bland annat utifrån den befolkningstillväxt som väntas då kommunen växer. 
Kommunstyrelsen noterar slutligen att det redan inom ramen för Vercity pågår ett arbete 
för att komplettera dagens högskolesystem i ett växande Nacka och att det därför inte finns 
skäl att särskilt utreda möjligheterna att få universitets- eller högskoleutbildning att starta i 
kommunen. Med dessa noteringar anses politikerinitiativet vara färdigbehandlat. 

Ärende 
I politikerinitiativet föreslås att kommunstyrelsen ger stadsledningskontoret i uppdrag att 
omedelbart inleda en dialog med region Stockholm kring återöppnandet av Nacka sjukhus 
som fullvärdigt akutsjukhus med BB, att kommunen tillsammans med regionen ser över 
vilka ev. kompletteringar eller nybyggnationer som kan behövas för att återöppna Nacka 
sjukhus som fullvärdigt akutsjukhus samt att kommunen utreder möjligheterna att få 
universitets- eller högskoleutbildning att starta i kommunen, gärna i samverkan med det nya 
sjukhuset. 
Av utredningen av politikerinitiativet framgår en redogörelse för Region Stockholms planer 
för Nacka sjukhus och planering för förlossningsvård och akutverksamhet i länet. Det 
framgår även att kommunen för en löpande dialog med Region Stockholm för att 
säkerställa Nackabornas behov av akutsjukvård bland annat säkerställs utifrån den 
befolkningstillväxt som väntas då Nacka bygger stad. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från juridik- och kanslistaben, daterad den 24 maj 2022 
Bilaga 1 Politikerinitiativet 

Yrkanden 
Mikael Carlsson (NL) yrkade med instämmande av Johanna Kvist (S) bifall till 
politikerinitiativet. 
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Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det fanns två förslag till beslut, förslaget från juridik- och 
kanslistaben och förslaget från Mikael Carlsson. Ordföranden ställde förslagen mot 
varandra och fann att arbetsutskottet hade beslutat i enlighet med juridik- och kanslistabens 
förslag. 

Protokollsanteckningar 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
”Nackalistan yrkar bifall till politikerinitiativet och tycker det vore bra om kommunen på 
ett tydligare sätt satte press på regionen för att få tillbaka Nacka Sjukhus som ett fullvärdigt 
akutsjukhus med BB, något som flera partier drivit i valrörelsen och vi räknar med att de 
stöttar detta förslag och att det inte bara var tomma ord.” 
 
 
 
 
 
------------ 
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§ 127   

 

Övriga frågor 
Inga övriga frågor behandlades vid sammanträdet. 
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